
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 6. februar 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 207
Vil ministeren redegøre for sit kendskab til teknologi fra firmaet Countercheck eller lignen-
de, som kan identificere pakker med f.eks. narko i selve pakkedistributionen, herunder 
om planerne for at indføre et krav til pakkedistributionsselskaberne i Danmark om at 
indføre dette, jf. at et samarbejde i Holland mellem myndighederne, distributionsselskabet 
DPD og virksomheden Countercheck (datterselskab til tysk-danske Beumer) billedscan-
ner og bruger AI-teknologi som kan identificere ulovlige pakker? Her blev i alt 17,6 
millioner pakker scannet i 2023, hvoraf 22.264 forsendelser indeholdt ulovlige varer – det 
er ulovligt indhold, der identificeres vel at mærke EFTER toldmyndighedernes behand-
ling. Der ønskes ikke en redegørelse for ODIN-scannerne, men en reel stillingtagen til 
om regeringen reelt vil fjerne de ekstra pakker, det er muligt i pakkedistributionsleddet. 
Det kan oplyses, at et krav vil koste pakkeselskaberne under 1 mio. kr. at anskaffe og 
yderligere 1 mio. kr. at drifte årligt.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Karina Lorentzen 
Dehnhardt (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Dehnhardt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Malte Larsen
formand

Kopi til justitsministeren 1/1

Offentligt
SAU Alm.del - Spørgsmål 207

Skatteudvalget 2024-25


